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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

7 
Ugedag: Mandag Dato: 23. maj Fra 18.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Jonas Lorentsen, Line Møller, Randi Thomsen, Susanne Østbjerg 

Kargo, Lene Bjerrum, Lisbet Steen Mortensen og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: Frederik Lynge Vognsen 

Evt. fraværende: Kim Andersen Jacobsen, Susanne Søgård Schultz, elevrepræsentanter 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

 

Dagsorden: 
 

Indgået post: Intet 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra formand/næstformand 

Til orientering 

 Intet 

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden sidste møde. På kommende møde vil skolefesten  

og madordningen blive evalueret. 

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 - Der er orienteret om arbejdet med planlægning af kommende skoleår. Fag- og opgavefor-

deling er ved at være på plads. 

- Der er i foråret forløb med Bodymind Academy på mellemtrinnet. LSM orienterer om ind-

sats og fortæller, at der er stor tilfredshed med samarbejdet med Heidi og Peter og det ud-

bytte de involverede klasser har af indsatsen.  

- Der er orienteret om samarbejde med Louise Klinge. Information til alle forældre herom 

følger i et kommende nyhedsbrev.  

- Lærerteam er som led i arbejdet med Playful Learning på ekskursion en dag til Lange-

bjergskolen. Mellemtrinnet har været afsted. Indskoling og udskoling skal i juni. 

5. Opfølgning på bestyrelsesvalg 2022 

Hvordan er det gået med gennemførelse af bestyrelsesvalget 2022? 

- Fremmøde ved valgmødet 

- Interessen for at melde sig som kandidat 

- Antallet af suppleanter 

Til orientering og drøftelse 

 Fremmødet til valgmøde var ikke stort. Der var to fremmødte forældre foruden medlemmer af be-

styrelsen. 

Syv kandidater har meldt sig og vi har nu en fuldtallig bestyrelse fra 1. august. Der har også 

meldt sig fem forældre som suppleanter. Orientering bestyrelsens sammensætning følger i nyheds-

brev. 

Det er drøftet hvordan der kan skabes mere interesse for valget næste gang, der skal afholdes 

valg. 

Forslag: 

- Mere omtale og flere opfordringer til deltagelse forud for valgmødet.  

- Videoklip med lokale bestyrelsesmedlemmer som fortæller om arbejdet i bestyrelsen. 

6.  Planlægning af kommende skoleår 

- Ansøgning om forsat afkortning af undervisningstiden jvnf. § 16 d for eleverne på 4. – 9. 
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årgang for kommende skoleår. 

Til drøftelse og beslutning 

 Bestyrelsen godkender at der sker afkortning i kommende skoleår, så eleverne på de forskellige 

klassetrin får samme timetal som i dette skoleår.  

Indskoling: 27,75 timer om ugen 

Mellemtrin: 31 timer om ugen 

Udskoling: 33 timer om ugen  

Det er aftalt at spørgsmålet om afkortning af skoleugen sættes på til drøftelse i bestyrelsen i løbet 

af efteråret, så evt. ønsker om at lave ændringer kan indgå i sammenhæng med planlægning af 

skolebuskørsel. 

7.  Madordning for elever i udskolingen 

- Hvordan er det gået med ny ordning i VFC? Ønske fra udskolingslærere om justering af 

ordningen til drøftelse. 

- Hvordan går det med at administrere friheden til at forlade skolen og handle i Brugsen for 

elever i 8. – 9. klasse? 

Til orientering og drøftelse/beslutning 

 Der er i dette skoleår indført en ordning, så alle klasser skal spise i VFC én gang om ugen. Der er 

ikke tvang ift. af man skal købe sin mad i VFC – man kan medbringe sin madpakke. Ordningen er 

indført for at sikre at alle elever kender til muligheden for at købe mad i VFC og for at give mu-

lighed for at styrke klassefællesskabet ifm. at man spiser sammen. Udskolingselever kan i øvrigt 

spise i VFC tirsdag – fredag, hvis de ønsker det 

Udskolingsteamet foreslår at ordningen ændres for udskolingseleverne, så der ikke længere er en 

fast dag, hvor de skal være der. 

Det er aftalt i bestyrelsen at skolen evaluerer ordningen med elevrådet, skolens personale og med 

VFC mhp. at aftale evt. justeringer fra kommende skoleår. 

 

I drøftelsen med VFC medtages ønske fra skolen ift. udvidelse af ordningen, så elever også kan gå 

i VFC og spise om mandagen. 

 

Frederik deltager som repræsentant for udskolingsteamet i dette punkt. Frederik fortæller om ud-

skolingsteamets oplevelser ifm. at elever igen har mulighed for at forlade skolen i pauser.  

Skolen oplever at aftaler om hvad der må købes jvnf. den kommunale sundhedspolitik ikke over-

holdes. Elever køber generelt mange usunde ting i Brugsen. Skolen oplever at fællesskabet på sko-

len udfordres, fordi nogle elever vælger at forlade skolen og gå rundt i byen i stedet for at være en 

del af det sociale fællesskab på skolen. Desuden er tilsynsopgaven svær at udføre. Nogle elever 

forlader skolen for at ryge – til trods for at rygning ikke er tilladt i skoletiden. Nogle elever forla-

der skolen og kører rundt i byen på knallert til trods for aftaler om at det ikke skal ske.  

Generelt ønsker udskolingslærerne, at de skal bruge mindre tid på at snakke med elever om over-

trædelser af regler og manglende overholdelse af aftaler. Det er udskolingsteamets og ledelsens 

holdning at ordningen skal ophøre. 

Argumenter: 

Skolen og VFC har i et samarbejde sikret gode rammer og muligheder for at eleverne kan være 

sammen i pauser med god plads og gode udfoldelsesmuligheder. Der er åbnet mulighed for at de 

ældste elever kan benytte faciliteter i VFC og der er gode muligheder for aktiviteter ude, når vej-

ret er godt.  

Vi ønsker at støtte eleverne i at få sundere vaner og vi ønsker at styrke fællesskabet på skolen.  

Desuden ønsker vi at tilsynsopgaven for lærerne bliver håndterbar.  

Et flertal i bestyrelsen støtter op om dette og det er besluttet at ordningen skal ophøre fra starten 

af juni måned. Fra 1. juni er det således ikke længere tilladt for skolens elever i 8. og 9. klasse at 

forlade skolens og VFC´s område uden aftale. 

Charlotte ønsker, at det fremgår af referatet, at hun mener elever i 8. og 9. klasse fortsat skal have 

mulighed for at forlade skolens område. 

8. Temamøde for bestyrelser i Sdr. Omme 

Der afholdes temamøde med Børne- og familieudvalget og bestyrelser i Sdr. Omme den 8. juni. 

Tilmelding senest 1. juni institutionsvis. 
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Bilag 13 Invitation til temamøde 

Til orientering 

 Deltagere i temamøde fra Vorbasse Skole er Jonas, Charlotte, Lisbet, Randi og Torben 

9. Evaluering af bestyrelsesperioden 2018 -2022 

- Hvad har været godt? 

- Hvad kunne have været bedre? 

- Er der noget vi ønsker at give videre til den nye bestyrelse? 

Til drøftelse 

 Hvad har været godt: 

Det har været godt at have gæster med til nogle af møderne. Fungerer godt – også når det er on-

line. Godt med aftenmøder. Godt at være med til ansættelser. 

Hvad kunne være bedre: Forældrerepræsentanter kunne være bedre til at inddrage forældre i de 

klasser de er tilknyttet og kontaktforældrene. 

Videoopslag efter møder om hvad vi har drøftet, ved vi fungerer godt, men det er ikke blevet gjort. 

Kommunikation til forældre fra bestyrelsen via facebook er også en mulighed, der kunne benyttes 

igen. 

Nogle møder har indeholdt for meget orientering. Flere temamøder, hvor holdninger kan diskute-

res, er ønskeligt. Mere afvekslende mødeform kan overvejes.  

Coronaperioden har ramt bestyrelsen. Der har ikke været så stor aktivitet i sidste del af perioden.  

10. Forberede dialogmøde med Børne- og Familieudvalget 

Vi er inviteret til at deltage i dialogmøde den 8. juni – forud for temamødet. 

Vi har udspillet ift. dagsorden. Hvad er bestyrelsen optaget af? Hvad lykkes vi med? Hvad udfor-

drer? Andet vi vil drøfte? Bestyrelsens involvering er central - også på mødet ved fremlæggelsen 

Til drøftelse og beslutning 

 Bestyrelsen har diskuteret hvilke emner man gerne vil drøfte med politikere. 

Heriblandt er tandklinik, skolens mulighed for at løse inklusionsopgave, sagsbehandlingstid i 

kommunen ift. elevsager, hvilke muligheder er der for at nedbringe ventetid, forebyggende indsat-

ser, renoveringsbehov på skolen (naturfagslokaler). 

11. Økonomi 

Gennemgang af økonomirapport 

Bilag 14 Økonomirapport 

Til orientering 

 Økonomirapport gennemgået.  

Stigning i energipriser og indvirkning herfra er drøftet. 

12. Evt. 

 - Skolefesten var en succes. Der stilles spørgsmål ved om der næste år kan være flere elev-

drevne aktiviteter. 

- Skoleleder takker afgående bestyrelsesmedlemmer for indsatsen i skolebestyrelsen i perio-

den 2018-2022. 

 


